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خبر

بهداشت و سلامت

یک »متخصص کودکان« پاسخ داد:

مناسب ترین واکسن کرونا
 برای کودکان چیست؟

پزشکی  علوم  فرهنگستان  رئیس  مرندی  سیدعلیرضا 
کودکان  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  گفت وگویی،  در 
را دریافت کنند گفت:  در  بهتر است چه نوع واکسنی 
لذا  نداریم،  موردنظری  گزینه  و  انتخاب  ما  زمینه  این 
تنها واکسن موجودی که امتحان شده و می توان برای 
افراد زیر ۱۸ سال مورد استفاده قرار داد، واکسن چینی 

سینوفارم است.
وی اضافه کرد: منتها واکسن برکت نیز اکنون در حال 
تست برای کودکان است تا مشاهده کنیم آیا این نوع 
واکسن برای این سنین نیز ایمن هست یا خیر که به 
احتمال زیاد نتایج آن مثبت خواهد بود اما هنوز این 
اکنون همان واکسن  بررسی اعلام نشده و  این  نتایج 

سینوفارم در زنجیره درمانی کووید19 قرار دارد.
مناسب  واکسن  اگر  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
کودکان به آنان تزریق نشود ممکن است چه عوارضی 
ایجاد کند، گفت: در درجه اول ممکن است آن واکسن 
ایمنی لازم را ایجاد نکند، در این صورت ممکن است 
واکسن عوارضی از خود نشان دهد. لذا می توان گفت 
اگر در افراد بالغ درصد کمتری دچار عارضه می شوند ولی 
در استفاده همان واکسن برای کودکان اگر موضوع ایمن 
بیشتری  عارضه  باشد، ممکن است  نشده  بودن تست 

ایجاد کند.
کشور  در  ما  داشت:  اظهار  کودکان  متخصص  این 
قرار  استفاده  مورد  را  نمی شناسیم  که  را  واکسن هایی 
نداده ایم و تلاش شده است واکسن مورد اعتماد برای 

افراد جامعه تزریق شود.
مرندی با اشاره به اینکه چون کارآزمایی های بالینی تنها 
روی افراد بالغ صورت گرفته است، اظهار داشت: لذا باید 
مشاهده شود هر واکسنی که قرار است مورد تلقیح قرار 
گیرد، مصونیت در کودکان ایجاد می کند یا خیر و در 

مرحله بعد عوارض نداشته باشد.
این متخصص کودکان اظهار داشت: به صورت کلی باید 
در نظر داشته باشیم واکسن های معمولی نظیر سرخک، 
سیاه سرفه، فلج اطفال، دیفتری، کزاز، سل و... که برای 
کودکان در نظر گرفته ایم، تولید داخلی هستند و ده ها 
نیز  اگر  و  داده اند  را پس  خود  امتحان  که  است  سال 
عوارضی داشته به مرور زمان رفع شده است، لذا این 
تاییدیه  و  استاندارد  دارای  داخلی  تولید  واکسن های 

سازمان جهانی بهداشت است.
کودکان  برای  آیا  اینکه  زمینه  در  کودکان  متخصص 
پیش از واکسن تغذیه خاصی مدنظر است، گفت: این 
طبیعی است که کودکان در سن رشد قرار دارند، باید 
پس  یا  پیش  برای  ولی  باشند  داشته  مناسبی  تغذیه 
یا داروی خاصی موردنیاز نیست  از واکسن کرونا غذا 
اما  نیز صدق می کند،  بزرگسالان  برای  این موضوع  و 
وصرت  در  زدن  واکسن  از  پس  بزرگسالان  یا  کودکان 
مشاهده عوارض و درد در ناحیه تزریق می توانند یک دز 
استامینوفن استفاده کنند که این موضوع الزامی ندارد.

محیط زیست

آغاز فصل  پاییز هرساله همزمان با ورود میهمانان بالداری 
به  زمستان گذارانی  برای  سردسیر  مناطق  از  که  است 
ایران مهاجرت می کنند اما چند سال است که با تلفات 
براثر  در میانکاله، چه  براثر مسمومیت  گسترده ای چه 
خشکی تالاب ها و شکار و صید مواجه می شوند. حال که 
 پاییز امسال نیز خبری از بارش کافی نیست، این پرسش 
مطرح می شود که آیا امسال هم تالاب های کشور نقطه 

پایانی سفر پرندگان مهاجر می شوند؟
شده  نامگذاری  سال  در  روز  دو  مهاجر«  پرندگان  »روز 
است و دومین شنبه از ماه های مه )اردیبهشت( و اکتبر 
با ۱۸  )مهر( گرامی داشته می شود که امسال مصادف 
و  دریاچه ها  تالاب ها،  است.  ماه  مهر  و ۱۷  اردیبهشت 
که  است  سال  کشور صدها  استان های  برخی  سواحل 
پذیرای پرندگانی است که با شروع فصل پاییز و افزایش 
برودت هوا در عرض های جغرافیایی بالا به عرض های 
جنوبی تر مهاجرت می کنند اما طی سال های اخیر میزبان 
در  آن ها  نبوده ایم.  زمستانی  مهمانان  این  برای  خوبی 
این سال ها با خطراتی از صید و شکار غیرمجاز و بی رویه 
در برخی استان های شمالی و جنوبی گرفته تا نادیده 
و  زمستان گذارانی  که محل  تالاب هایی  گرفتن حق آبه 

حتی جوجه آوری شان است، مواجه بوده اند.
حاکمیت خشکسالی و کمبود منابع آب طی یک سال 

گذشته وضعیت بسیاری از تالاب های کشور را بحرانی 
کرده است. براساس اعلام سازمان هواشناسی امسال نیز 

امیدی به بارش های پاییزه نیست، اما کشور ایران در 
سال های اخیر نقطه  پایانی سفر هزاران  پرنده مهاجر شده 
است؛  پرندگانی که اگر می توانستیم به آن ها می گفتیم 
که  پروازشان به ایران را برای مدتی لغو کنند. هرچند 
باید  متولی  به عنوان  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
تمهیداتی برای آبگیری تالاب ها و مقابله با شکار و صید 
گسترده  پرندگان مهاجر در برخی استان های کشور اتخاذ 
کنند اما مردم نیز می توانند از روش های دیگری به این 

 پرندگان کمک کنند.
حل  موجب  صید  و  شکار  کردن  اعلام  ممنوع  تنها 
مشکل نمی شود همانطور که با وجود ممنوع اعلام 
ابزار و ادوات شکار پرندگان مهاجر هم شاهد  شدن 
شکار و فروش علنی پرندگان مهاجر بوده ایم بنابراین 
کاهش تقاضای گوشت پرندگان مهاجر می تواند نقش 
موثری بر کاهش اقدام به شکار پرندگان مهاجر داشته 
پرندگان  گوشت  فروش  بازارهای  از  مردم  اگر  باشد. 
مهاجر خرید نکنند تقاضا و به تبع آن درآمدزایی افراد 
سودجو نیز کمتر می شود و این مهم می تواند نقش 
مهم و تاثیرگذاری در زمینه جلوگیری از شکار پرندگان 

مهاجر داشته باشد.

به مناسبت »روز جهانی  پرندگان مهاجر«؛

تالاب های کشور خط پایان پرندگان مهاجر؟

کرونا در ایران

حوادث و انتظامی

طبق اعلام وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، ۱۷۳ 
بیمار کووید۱۹ در کشور طی ۲۴ ساعت گذشته جان خود را 
از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۲ 
هزار و ۳۷۰ نفر رسید، تلفات روزانه کرونا روز جمعه و پس 
از ۸۲ روز با ۱۸۵ مورد مرگ به زیر عدد ۲۰۰ رسید. ۲۷ تیر 
سال جاری بود که رقم تلفات کرونا از مرز عبور ۲۰۰ نفر عبور 
کرد و کاهشی شد، با توجه به واردات واکسن و تسریع 
واکسیناسیون و نیز کاهش شهرهای قرمز می توان طی 

روزهای آینده به کاهش تلفات روزانه کرونا امیدوار بود. 
روز  بهداشت  وزارت  رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز 
اساس  بر  و  گذشته  روز  شبانه  در  کرد:   اعلام  چهارشنبه 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۷ هزار و ۶۵۴ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و ۲۸۶ 
نفر از آنها بستری شدند، همچنین از دیروز تا امروز ۱۷ مهر 
ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۷ هزار و 
۶۵۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 

که یک هزار و ۲۸۶ نفر از آنها بستری شدند.

مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۶۹۱ هزار و 
۶۳۴ نفر رسید، طی ۲۴ ساعت گذشته، ۱۷۳ بیمار کووید۱۹ 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ۱۲۲ هزار و ۳۷۰ نفر رسید، تا کنون ۵ میلیون 
۲۰۱ هزار و ۵۱۵ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
۵ هزار و ۳۶۸ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند، 
تا کنون ۳۳ میلیون و ۱۴۴ هزار و ۵۵۵ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
همچنین تا کنون ۴۴ میلیون و ۳۷۸ هزار و ۲۳۴ نفر دُز 
اول واکسن کرونا و ۱۸ میلیون و ۶۰۰ هزار و ۵۵۴ نفر نیز 
دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده 
در کشور به ۶۲ میلیون و ۹۷۸ هزار و ۷۸۸ دُز رسید، در 
حال حاضر هفت شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۸ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۴۸ شهر در وضعیت زرد و ۸۵ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

فرمانده مرزبانی ناجا از توقیف یک شناور باری حامل کالای 
قاچاق به ارزش ۱۰۵ میلیارد تومان در بندر کنگان خبر داد، 
جدی  عزم  بر  تاکید  ضمن  گودرزی«  علی  »احمد  سردار 
مرزبانان استان بوشهر در برخورد با قاچاق کالا و ارز، اظهار 
داشت: در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز و همچنین 
تحقق شعار سال با تلاش مرزبانان پایگاه دریابانی کنگان 
یک شناور باری حامل کالای قاچاق در آب های بندر کنگان 

شناسایی و توقیف شد.
وی با اشاره به اینکه کالاهای قاچاق به صورت حرفه ای در 
قالب کالاهای ملوانی در شناور جاسازی شده بود، افزود: 
ماموران در بازرسی از شناور توقیفی، ۸ دستگاه موتورسیکلت، 
یک دستگاه قایق یاماها جت توربو، ۲ دستگاه موتورسیکلت 
سنگین، ۱۰۴ قطعه لوازم یدکی خودرو، ۲۳۰ عدد قطعات 
کامپیوتر، ۲۵۲هزار عدد قرص نیروزا، ۹هزار کیلوگرم پودر 

نیروزا، ۲۲هزار بطری شربت نیروزا، ۶ دستگاه لوازم پزشکی، 
۲۳۴ دستگاه دوربین مدار بسته، ۵ هزار عدد لوازم جانبی 
موبایل، ۶ میلیون و ۶۱۴ هزار لوازم آرایشی و بهداشتی، ۲۴۵ 
دستگاه رسیور، ۳هزار ثوب پوشاک و صدها قلم کالا که به 
صورت قاچاق و با هدف عرضه در بازار داخلی کشور بارگیری 

شده بود، کشف کردند.
 ۶ دستگیری  به  اشاره  با  ناجا  مرزبانی  ارشد  مقام  این 
متهم در این رابطه تصریح کرد: کارشناسان ارزش ریالی 
کردند،  برآورد  تومان  میلیارد   ۱۰۵ را  مکشوفه  کالاهای 
و  قاچاقچیان  کرد:  خاطرنشان  ناجا  مرزبانی  فرمانده 
آب  بر  اطلاعاتی  اشراف  با  مرزبانان  بدانند  سودجویان 
آبی  و  نوار مرزی  در  های سرزمینی کوچکترین تحرک 
را زیر نظرگرفته و با هرگونه اقدام سودجویانه قاطعانه 

برخورد خواهند کرد.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۲۰۱ هزار و ۵۱۵ تن رسید

»فرمانده مرزبانی ناجا« خبر داد:

محموله ۱۰۵ میلیارد تومانی قاچاق در آب های کنگان توقیف شد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید عبدالرضا موسوی را گرامی می دارد
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اجتماعی

یادداشت

قضاوت چه بسیار دشوار است؛
مگر می شود وجود نهان انسان 

را از تکه پارچه ای یا قدر
 مویی فهمید؟

باذن الله... 
نخست  نگاه  در  شاید 
محاسن بلند، موهای مدل 
 دار یا ساده یا حتی تراشیده 
لباس،  جنس  و  رنگ  یا 
معیار خوبی برای شناخت 
تنها  هم  شاید  باشد.  افراد 
ابزار همین باشد. مثلا وقتی 
در مترو یا بی آرتی های مملو از جمعیت، تنها سرگرمی آدمی 
دیدن رخ  به  رخ هم، به  قدر یک سفر کوتاه شهری باشد آدمی 
در ذهن خود بی آنکه طرف مقابل بشنود او را به قامت، 
لباس یا صورتش تشریح می کند. پیش خود درباره اش بحث 

می کند، تحلیل می کند و گاهی حکم هم می دهد.
برخورد دیگران برای بنده که این طور بوده است. برای مثال 
یک بار یک خانم معلم آلمانی که ظاهرا در تبارشناسی اقوام 
و ملیت ها شناخت نسبی داشت، به من گفت: »با این رنگ 
پوست سبزه و موهای بلندتان شبیه مردان هندی هستید« یا 
راننده تاکسی ای می گفت: »یا شما مداح اید یا شاعر« )مداح و 
شاعرش را با لهجه ترکی بخواندید( که الحق شاعر اش را، نه از 

باب شغل که از نام فامیلی ام درست حدس زد.
یا حتی دیگر مشاغل را هم بر من نسبت داده اند، استاد 
ادبیاتی حتی مرا به سِمت رئیس فرهنگسرا هم منصوب کرد! 
و یا دیگرانی که تصور می کردند که حتما باید مدیرکل یا دست 
کم مشاور و معاون دستگاهی باشم و یا دوستانی که شاید از 

سر لطف به من گفته اند که چهره ی مهربانی دارم.
رفقای  از  یکی  تقدیم نامچه  نظرات  این  میان همه  از  اما 
قدیمی ام که در کتابی به مناسبت روز تولدم نوشته بود بیشتر 
دوست می دارم، نوشته بود؛ »تقدیم به رضای عزیز که مهربانی 

چهره اش حتی ابروها را هم به هم پیوند داده است«.
یکی دیگر از دوستانم در ابتدای کتاب تنهایی پرهیاهو نوشته 
بود که: شخصیت این کتاب جان کتاب ها را می گیرد اما رضا 

به کتاب ها جان می دهد...
بگذریم؛ القصه هر آنچه گفتند، من که نبودم اما تا حدی شاید 
گاهی بشود شغل و سِمت افراد را از شکل و ظاهرشان حدس 
زد. اما از دید من خود آدمی فرای عناوین اینچنینی است. 
گمانم این است که آن خود و آن جوهر را نمی توان در محمکه 
کوتاه ذهنیِ چند برخورد دریافت، گرچه معتقدم پوشش آدمی 
و زبان تن اش حاوی پیام است. اما معتقدم اصلا مگر می شود 

وجود نهان انسان را از تکه پارچه ای یا قدر مویی فهمید؟ 
یا خدای افراد را، دین اشخاص را از پس ظاهر جستجو کرد؟ 
راستی آیا در نخستین برخورد می شود فهمید که یک مدیرکل 

از نوازش یک گل لذت می برد یا نه؟ نه، نمی شود.
خودشناسی و دیگرشناسی افراد، مجالِست و خو گرفتن می 
خواهد. باید غرق باشیم تا از عمق جان با محضر دیگری قدری 
و تنها قدری، آشنا شویم  زیرا سخت است قضاوت انسان که 

بخشی از خدا در آن نشسته است.

بازرگانی

سیدرضا فاطمی امین در نشست هم اندیشی با تولید کنندگان 
لوازم خانگی و بررسی اهداف و برنامه های این صنعت، گفت: 
آمارها نشان می دهد که میزان صادرات تولیدات لوازم خانگی 
بسیار کمتر از واردات در این بخش است. در همین زمینه 
برنامه ریزی ها باید به گونه ای باشد که سال آینده شاهد رشد 

50 درصدی صادرات نسبت به واردات باشیم.
وزیر صنعت نسبت صادرات به واردات لوازم خانگی را در حال 
حاضر غیرقابل قبول دانست و گفت: سال آینده میزان صادرات 
به واردات باید به نصف برسد و امیدواریم این نسبت در سال 
1402 برابر شده و در سال 1404 هم میزان صادرات ما در این 
بخش دو برابر واردات باشد. البته  برای رسیدن به این ارقام، 
باید کیفیت، خدمات پس از فروش و شدت مصرف انرژی 

تولیدات داخلی اصلاح شود.
وی با تأکید بر اینکه تولید کننده نباید پشت در گمرک و 
بانک مرکزی بماند، افزود: باید مشکلات صادراتی و بانکی 
تولید کنندگان را حل و فصل کنیم. همچنین اولویت گذاری، 
تنظیم گری، تسهیل گری و نظارت وظیفه دولت است در 
همین زمینه وزارت صمت اولویت هایی را تعیین می کند و 
انتظار داریم بنگاه های ذی نفع متناسب با این اولویت ها به 
ما برنامه دهند تا با یک برنامه تلفیقی در بخش کلان به 

اهداف برسیم. 
وزیر صنعت قاچاق را یکی از موانع مهم تولید دانست و گفت: 
معتقدیم که مبارزه اصلی با قاچاق باید در نظام توزیع شکل 
گیرد چراکه قاچاق را در مرز ها نمی توان کنترل کرد. البته این 
معضل باید از طریق نظام جامع توزیع حل شود و امیدواریم 
قابلیت رصد اطلاعاتی کالا ها و لوازم خانگی حداکثر تا دو ماه 

آینده در کشور ایجاد شود.
وی با بیان اینکه زمانبندی مبارزه با قاچاق لوازم خانگی تا 
پایان پاییز تعیین شده است، خاطرنشان کرد: تا زمان مشخص 
شده جریان رصد کالا از مبدا تا مصرف فراهم خواهد شد و 
دولت می تواند جریان مالی و روند توزیع و مصرف را پیگیری 
کند، وی با بیان اینکه هر کالا دارای مسیری از مبدا تا مصرف 
همراه با تراکنش مالی است، تصریح کرد: اگر جریان پرداخت 
و تولید و توزیع کالا قابل رصد باشد مدیریت قاچاق نیز تسهیل 

می شود.
فاطمی امین از مذاکرات این وزارتخانه با چند بانک و بانک 
مرکزی برای تامین مالی زنجیره لوازم خانگی داخلی خبر داد 
و گفت: با نهایی شدن این مذاکرات، هزینه و دسترسی به 
تسهیلات بانکی و مصرف منابع بانکی کاهش خواهد یافت.

وی نظام تعرفه ای و وضع تعرفه بر کالا های وارداتی را در 

اصلاح فرایند های تولید داخل موثر خواند و افزود: به صورت 
مشروط با وضع تعرفه های وارداتی موافق هستیم، اما باید 
این موضوع در بسته ای دیده شده و تولید کننده تعهد بدهد 
که اتفاقاتی در کیفیت تولید وی رخ بدهد و بعد از مدتی 
که تعرفه ها برچیده شد قابل رقابت با تولیدات خارجی باشد.

»وزیر صنعت، معدن و تجارت« مطرح کرد: 

صادرات لوازم خانگی را ۲ برابر واردات می کنیم

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی شاه محمدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

راه و مسکن

بانک، بیمه و بورس

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی از آغاز 
نخستین مرحله از ثبت نام طرح ساخت چهار میلیون واحد 
مسکونی خبر داد و گفت: ثبت نام در تمام ۳۱ استان از 
هفته آینده انجام خواهد شد، »محمود محمودزاده« روز 
شنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: تعهد 
دولت ساخت سالیانه یک میلیون واحد مسکونی است که 
نخستین مرحله از ثبت نام آن در هفته آینده آغاز می شود.
وی درباره تفاوت شرایط ثبت نام مسکن ملی و مسکن ۴ 
میلیون واحدی نیز گفت: میزان آورده اولیه در طرح مسکن 
ملی ۴۰ میلیون تومان و میزان وام دریافتی متقاضیان ۱۵۰ 
میلیون تومان بود؛ پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی در این 
طرح این است که عدد تسهیلات و کارمزد آن متفاوت باشد، 
بر این اساس،  گروه درآمدی و توان خانوارها تنظیم شده 

است.
معاون وزیر راه و شهرسازی افزود: بر این اساس قرار است 
پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی درباره میزان آورده متقاضی 
و تسهیلات اعطایی بانک تا چند روز دیگر با وزرای عضو 

شورای عالی مسکن بررسی و رفع ابهام شود.

محمودزاده گفت: در اولین مرحله از ثبت نام مسکن ۴ 
میلیون واحدی، تمام ۳۱ استان و شهرهایی که زمین در 
آنها تامین شده است و امکان ثبت نام وجود دارد شرکت 

داده خواهند داشت.
وی در پاسخ به این سوال که آیا ثبت نام جدید در سامانه 
مسکن ملی انجام می شود، گفت: ممکن است صفحه 
جدیدی برای ثبت نام در همان آدرس قبلی طراحی شود که 

در همین هفته مشخص خواهد شد.
عالی  شورای  جلسه  نخستین  مهرماه   ۱۴ چهارشنبه 
مسکن با حضور و ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
برگزار شد. رستم قاسمی،   وزیر راه و شهرسازی بعد 
از این جلسه گفت: قانون جهش تولید مسکن که به 
تازگی توسط رییس جمهوری ابلاغ شد در تامین نیاز 
مسکن کشور بسیار موثر است و تشکیل شورای عالی 
موانع  و  مشکلات  دولت،  رییس  ریاست  به  مسکن 
برطرف  را  مسکن  انبوه  تولید  اجرای  راه  در  موجود 
فاز نخست ساخت و  به زودی وارد اجرای  می کند و 

سازها خواهیم شد.

بانک مرکزی گزیده آمارهای اقتصادی تا پایان مردادماه 
را منتشر کرد. حجم نقدینگی یکی از موارد اعلامی بانک 
در  نقدینگی  حجم  گزارش  این  براساس  است.  مرکزی 
مردادماه سال گذشته ۲ هزار و ۸۱۹ هزار میلیارد تومان، در 

اسفند ۹۹ نیز سه هزار و ۴۷۶ هزار میلیارد تومان بود.
حجم نقدینگی در مردادماه امسال برابر سه هزار و ۹۲۱ هزار 
میلیارد تومان شد که در مقایسه با مرداد سال گذشته ۳۹.۱ 
درصد رشد داشته است. همچنین نقدینگی در مردادماه 
امسال در مقایسه با اسفند سال گذشته ۱۲.۸ درصد افزایش 
یافته است. اقتصاد بدون رشد نقدینگی، معنایی ندارد و 
وجود این پدیده در اقتصاد ایران نیز امری غیرقابل انکار و 

طبیعی است. موضوع مهم، اما کمیت و کیفیت نقدینگی 
است، مقدار نقدینگی نباید آن قدر بالا باشد که نتوان ارتباطی 
منطقی بین آن و شاخص های کلان اقتصای همچون »نرخ 

رشد اقتصادی« برقرار کرد.
دولت ها همواره سعی می کنند رشد نقدینگی را کنترل و آن 
را به مسیر درست هدایت کنند. هر دولتی که بتواند رشد 
نقدینگی را کنترل و آن را از روندی قابل قبول برخوردار و 
به سمت تولید هدایت کند، می تواند پیامدهای مثبتی از 
نظر رشد اقتصادی، افزایش اشتغال و کاهش تورم را برای 
کشور رقم بزند، اما عدم کنترل و هدایت نقدینگی، رشد لجام 

گسیخته تورم را به دنبال دارد.

»معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:

آغاز ثبت نام مرحله  نخست طرح  ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی از هفته آینده

»بانک مرکزی« اعلام کرد:

حجم نقدینگی به مرز ۴ هزار میلیارد تومان نزدیک شد

رضا شاعری

  نویسنده
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استان ها
فاصله تزریق واکسن های کرونا و آنفلوآنزا یک هفته است

مسعود مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا بیان کرد: واکسن آنفلوآنزا از فرانسه و هلند به کشور وارد شده و بهتر است فاصله 
تزریق آن با واکسن کرونا یک هفته باشد. واکسن آنفلوآنزا هیچ تاثیری در عدم ابتلا به کرونا ندارد اما امسال، افراد واجد شرایط 
باید واکسن آنفلوآنزا تزریق کنند تا از ابتلا به این بیماری در امان بمانند، افراد بالای ۶۰ سال، زنان باردار، مبتلایان به بیماری های 

قلبی، ریوی و دیابت حتما واکسن آنفلوآنزا را در مدت زمان تعیین شده تزریق کنند.

سیستان و بلوچستان

کردستان

علیرضا کاظمی سرپرست وزارت آموزش و پرورش گفت: 
سهم خیران در ساخت فضا های آموزشی کشور درصد قابل 
توجهی است و به عبارتی در حال حاضر ۳۰ درصد سرانه 

فضا های آموزشی کشور مربوط به خیران است.
و  سیستان  در  درس  کلاس   ۲۰۰۰  : داد  ادامه  وی 
بلوچستان در حال احداث است که ۵۰ درصد آن توسط 
خیران ساخته می شود و امروز خوشبختانه به جز فضای 
در خیران شکل  نیز  آموزشی  کیفیت  به  نگاه  آموزشی 

گرفته است.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش افزود: رتبه بندی معلمان 
از دغدغه های مهم دولت بوده و در حال حاضر در دستور 
کار است و مجلس نیز بحث رتبه بندی را با جدیت تمام در 

کمیسیون آموزش و تحقیقات دنبال می کند.

کاظمی در مورد آخرین وضعیت معلمان خرید خدمات، 
کمبود های  از  بخشی  خرید خدمات  معلمان  کرد:  بیان 
آموزشی را پر می کنند و این خلاء در مناطق محروم مثل 
شهرستان دشتیاری در جنوب سیستان و بلوچستان بیشتر 
است و طبیعتاً فلسفه معلمان خرید خدمات پر کردن 

خلاء های آموزشی در مناطق محروم است.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش اظهار داشت: ما برای 
معلمان خرید خدمات حتماً باید تلاش کنیم تا توانمندی 
و شایستگی و مهارت های لازم را فرا بگیرند. برای شهرستان 
دشتیاری تصمیم گرفتیم دوره های ویژه ای برای این عزیزان 
و همه معلمان در نظر بگیریم و یک اعتبار مخصوص نیز 
اختصاص  دانش آموزان دشتیاری  برای  تبلت  تهیه  برای 

دادیم.

هم اندیشی  نشست  در  سپهری  عارف  محمد  سرهنگ  
با  شد،  برگزار  کردستان  مرزبانی  در  که  رسانه  مدیران  با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای انقلای اسلامی و تبریک 
هفته نیروی انتظامی به همه مردم و همکاران خود اظهار 
داشت: برگزاری 80 عنوان برنامه مختلف، اجرای پروژه های 
مرزی، تجلیل از خانواده های معظم شهدا، پرسنل، مرزبانان 

و خانواده های آنان از جمله برنامه های این ایام است.
وی با یادآوری اینکه شهدا جانشان را دادند تا امنیت کماکان 
در مرزهای استان کردستان باقی بماند، گفت: اصحاب رسانه 
رسالت خطیری بر عهده داشته و از آنان انتظار می رود که 
همواره ما را در راستای پیشبرد برنامه ها و ماموریت های 

مرزبانی همراهی کنند.
سرپرست مرزبانی استان کردستان با اشاره به اینکه کردستان 
227کیلومتر مرز مشترک با عراق دارد، تصریح کرد: مرزبانی 
کردستان در قالب 2  هنگ مرزی بانه و مریوان و 140 مقر 
ماموریت را به نحو احسن اجرا کرده و با همراهی متولیان 

امنیت مسئولیت امنیت مرزهای کردستان را برعهده دارد.
مرزهای  در  قاچاق  با  مقابله  و  مرزی  نوار  کنترل  از  وی 
استان خبر داد و افزود: در شش ماهه نخست سال جاری 
در بخش های مختلف کشفیات قاچاق حدود 80 تا 100درصد 

افزایش داشته دست.
سپهری از اجرای 11 طرح سراسری مقابله با قاچاق در نوار 
مرزی استان خبر داد و  بیان کرد: 754 میلیارد ریال قاچاق 
کالا در مرزهای استان کشف شده که نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته 22درصد افزایش داشته است.وی از کشف 
پنج هزار و 222 انواع احشام  سبک و سنگین از ابتدای 
سال جاری تاکنون در مرزهای استان خبر داد و اظهار کرد: 
یکی از اهداف دشمنان ضربه زدن به نظام بوده و اخیرا نیز 
به سمت و سوی اقتصادی رفته که قاچاق احشام نیز در 

همین راستاست.
سرپرست مرزبانی استان کردستان از تشکیل 1600 پرونده و 
بازداشت 482 قاچاقچی در استان خبر داد و اعلام کرد: این 

آمار رشد 100 درصدی را نشان می دهد.
و جهادی  انقلابی  روحیه  با  مرزبانان  اینکه  بیان  با  وی 
مرزداری می کنند، افزود: مرزداران کردستانی علی رغم ضعف 
زیرساخت ها و شرایط خشن و ارتفاعات با جان و دل از 
مرزهای استان دفاع کرده و در این راه شهدای زیادی تقدیم 

کرده اند.
سرپرست مرزبانی استان کردستان با بیان اینکه برای حفظ 
امنیت و آرامش کشور جانمان را می دهیم، خاطرنشان 
کرد: در این هفته 80 برنامه مختلف فرهنگی، اجتماعی و 
خدماتی در نوار مرزی، اجرای طرح ویزیت رایگان مرزنشینان 
و حضور در بین مردم و استفاده از نقطه نظرات مرزنشینان 

اجرایی خواهد شد.
وی با بیان اینکه مرزبانی حامی مرزنشینان است، از اجرای 
پروژه های خوشایندسازی در نوار مرزی استان خبر داد و 
عنوان کرد: برای اینکه بتوانیم وظیفه مان را به نحو احسن 
انجام داده یک محیط خوشایند برای همکارانمان فراهم 

می کنیم.
سپهری حضور مردم در ماموریت های مرزبانی در نوار مرزی 
را یکی از مولفه های امنیت پایدار خواند و یادآور شد: مرزبانی 
ضمن استفاده از ظرفیت مرزنشینان، هوشمندسازی پلیس 
را در سال جاری با جدیت پیگیری و اجرایی خواهد کرد 
چراکه باید از کنترل سنتی مرزها به سمت هوشمندسازی 

برویم.
فرمانده انتظامی کردستان از اجرای 29 هزار و 250 فقره 
گشت و کمین مرزی برای حفظ امنیت مرزهای استان خبر 
داد و افزود: کارشناسان مرزی این حوزه می دانند که این آمار 

چقدر حجم بالا و سختی کار را نشان می دهد.
سرهنگ ترانه، معاون اجتماعی مرزبانی استان کردستان نیز 
در این نشست با قدردانی از تلاش های اصحاب رسانه اظهار 
کرد: تمام برنامه ها و رویکرد مرزبانی در راستای دفاع از مرزها 

و مرزنشینان است.

»سرپرست وزارت آموزش و پرورش« مطرح کرد:

رتبه بندی معلمان دغدغه مهم دولت است

»سرپرست مرزبانی استان کردستان« خبر داد:

۷۵۴ میلیارد  ریال قاچاق کالا در مرزهای کردستان کشف شد

لرستان

یزد

»رئیس هیأت اسکواش استان لرستان« خبر داد:

هیات اسکواش لرستان برای 
برگزاری تمرینات و مسابقات 

آمادگی کامل دارد
اسکواش  هیأت  رئیس 
منصور  لرستان،  استان 
کامل  آمادگی  داوودی نژاد 
این هیأت را جهت شروع و 
برگزاری تمرینات این رشته 
پرمهیج در تمامی هیأت های  

تابع استان اعلام نمود.
در  استان  هیأت  رئیس 
بیانیه ای با تبریک هفته نیروی انتظامی و گرامیداشت آن، 
اظهار داشت که تمامی سعی و تلاش خود را در مسئولیتی که 
عهده دار آن است انجام خواهد داد و با تأکید بر امانت بودن آن، 

این وظیفه خطیر را تمام قد به انجام خواهند رساند.
داوودی نژاد با اعلام اینکه برای اولین بار در استان و نسبت به 
بعضی استان های همجوار مدرسه اسکواش احداث خواهد شد، 
افزود: برای همه گروه های سنی در دو گروه بانوان و آقایان که 
این خود نویدبخشی برای فراگیری این رشته ورزشی خواهد بود.
وی در ادامه برنامه های ارائه شده و مدون خود تأکید بر امر 
آموزش مربیان جوان و داوران و استراتژی مهم استعدادیابی و 
تربیت و پرورش آنان توسط مربیان دارای مدرک رسمی خانم 
و آقا، مورد تأیید فدراسیون اسکواش داشتند که، در روند کار 
در آینده ای نزدیک با آمادگی مناسبی در مسابقات سراسری 
با حمایت و کمک گرفتن از اسپانسر هایی که قول همکاری 

داده اند حضوری موفقیت آمیزی خواهند داشت.
وی در پایان تصریح کرد: به مشکلاتی که از پیش در این رشته 
ورزشی وجود داشته، اما با مدیریت و گنجانیدن برنامه هایی 
کارآمد بر آنان فائق خواهیم آمد و مترصد اعلام مجوز رسمی از 

سوی ستاد کرونا و از سوی تربیت بدنی هستیم.

یک ابهام در یزد؛

جریان قطع درختان گز 
در میبد چه بود؟

حدود ۳ هفته پیش ۴۰۰ درخت گز ۲۵ ساله در ضلع شمال 
غرب پارک غدیر میبد قطع شده است. این در حالی است که 
شهرداری میبد که متولی حفظ و حراست از این پارک را دارد  

زیر بار این مسئولیت نرفته است.
در حالی که گفته شده است احمدیان یکی از کارشناسان 
شهرداری در چندین جلسه از قطع این درختان سخن به میان 
آورده است اما منابع طبیعی نیز مسئولیتی قبول نکرده است.

فرزین معاون عمرانی فرمانداری میبد دربازدیدی از این منطقه 
که درختان آن قطع و محل آن زیرسازی و به عنوان پارک 
کودکان از سوی شهرداری آماده سازی شده است بازدید کرد، او 
گفت: هیچ هماهنگی در این زمینه با فرمانداری و دستگاه های 

متولی صورت نگرفته است.

البرز

فرمانده نیروی انتظامی استان البرز گفت: نیروی انتظامی با 
جامعه محوری توفیق خود را در انجام ماموریت ها مدیون 
مشارکت های مردمی می داند، سردار عباسعلی محمدیان 
روز شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود:  مردم باارائه  
اطلاعات و اخبار همراه خوبی با پلیس در انجام ماموریت 
در  مردم  داد: جلب مشارکت های  ادامه  دارند. وی  ها  
موضوعات تحقیقات ، پژوهشی و سطح حوزه استحفاظی ، 
ترویج فرهنگ و ایثار در بین خانواده های نیروی انتظامی 
به  اشاره  با  محمدیان  است،  برخوردار  بالای  اهمیت  از 
شعار امسال در هفته نیروی انتظامی تحت عنوان پلیس 

هوشمند، امنیت پایدار تاکید کرد: امروز مردم اشتباهات، 
تاخیر و ناکارآمدی  پلیس را نمی پذیرند.

وی اضافه کرد: باتوجه به رشد سریع فناوری  در دنیا باید 
از فناوری روز برای خدمات  همه ادارات و دستگاه ها  
رسانی بهتر و سریع تر استفاده کنند پلیس البرز رونمایی از 
تجهیزات و خدمات هوشمند را در اولویت کاری سال ۱۴۰۰ 
قرار داده است، همچنین فرمانده نیروی انتظامی استان البرز 
در پایان گفت: برای مثال در بخش راهور با تجهیزات مدرن 
امروز درصد خطا کاهش یافته و رضایت مندی بالاتری را 

فراهم کرده است.

»فرمانده انتظامی البرز« مطرح کرد:

توفیق ماموریت های پلیس مدیون مشارکت های مردمی است

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
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فرهنگی
با پوست موز، سردرد شدید را درمان کنید!

پوست موز، حاوی مقدار بالای ویتامین، پتاسیم و منیزیم است و خاصیت ضد التهابی و سم زدایی دارد. در بسیاری از کشورها از جمله هند، 
بیش از چند دهه است که از پوست موز به عنوان یک ماده مغذی و دارویی استفاده میشود، درمان سردرد با پوست موز؛ چند تکه یخ را در 
قسمت انتهایی و در داخل پوست موز قرار دهید و آن را با یک نوار ببندید تا یخ در بین پوست موز باقی بماند. پوست موز را بر روی پیشانی 
خود قرار دهید و به مدت ۲۰ دقیقه در مکان تاریک، استراحت کنید. در این روش درمانی، سردرد به سرعت آرام میگیرد و علت اصلی آن، 
وجود پتاسیم بالای پوست موز است. اگر سردرد شما شدید بود و پس از ۲۰ دقیقه نیز درد را حس کردید، میتوانید این روش را تکرار کنید.

خبر

»قهرمان« فرهادی دومین 
شانس دریافت جایزه

 اسکار 2021
طبق پیش بینی ورایتی، فیلم سینمایی »قهرمان« ساخته 
اصغر فرهادی دومین فیلمی است که شانس دریافت جایزه 
اسکار ۲۰۲۱ را دارد، تا به الان بیست و پنج کشور نمایندگان 
رسمی خود را برای رقابت فیلم های بین المللی در اسکار 
معرفی کرده اند که تاکنون در بین آن ها گزینه های شگفت 
آوری را دیده ایم. از جمله کشور اسپانیا که بر خلاف انتظار 
به جای انتخاب فیلم »مادران موازی«، فیلم »رئیس خوب« 

را به اسکار فرستاد.
سینمای فرانسه نیز هنوز به نتیجه قطعی نرسیده و بین دو 
فیلم »رخداد« و »تیتان« دست به انتخاب می زند، آخرین 
مهلت کشور ها برای معرفی نمایندگانشان به اسکار یکم نوامبر 
)دهم آبان( است. فهرست اولیه نامزد های بخش بین الملل 
که ۱۵ فیلم سینمایی هستند قرار است در تاریخ ۲۱ دسامبر 

)۳۰ آذر( معرفی شوند.
رای گیری برای نامزد های آکادمی از ۲۷ ژانویه آغاز می شود 
و در روز یکم فوریه ۲۰۲۲ پایان می یابد. از بین این پانزده 
فیلم در نهایت ۵ فیلم برای رقابت در اسکار انتخاب می شوند 
که این فیلم ها به همراه نامزد های رسمی شاخه های دیگر 
آکادمی در تاریخ ۸ فوریه ۲۰۲۲ معرفی خواهند شد. مراسم 
اسکار نیز برای برگزاری در تاریخ ۲۷ مارس ۲۰۲۲ تنظیم شده 

است.
نشریه ورایتی که هر ساله دست به پیش بینی نامزد ها مدعیان 
و برندگان اسکار می زند، از بین آثار معرفی شده و آثاری که 
شانس زیادی برای نمایندگی کشورشان دارند، فیلم هایی را 
مدعی جایزه اسکار بهترین فیلم بین المللی می داند که صدر 
آن فیلم سینمایی »بدترین انسان روی زمین« دیده می شود. 
بعد از این فیلم »قهرمان« اصغر فرهادی به عنوان نماینده 
ایران در رتبه دوم قرار گرفته. به این ترتیب در صورت انتخاب 
شدن فیلم »قهرمان« به عنوان نماینده ایران در اسکار نود و 

چهارم، احتمالا شاهد نامزدی این فیلم خواهیم بود.

غلامرضا طریقی سرپرست دفتر 
شعر و ادبیات داستانی خانه 

کتاب شد
ایوب دهقان کار طی حکمی غلامرضا طریقی )شاعر( را به 
عنوان سرپرست دفتر شعر و ادبیات داستانی خانه کتاب و 

ادبیات ایران منصوب کرد، در متن این حکم آمده است:
»برادر گرامی

جناب آقای غلامرضا طریقی
با سلام و احترام

نظر به مراتب تعهد و تخصص جنابعالی در حوزه شعر و 
ادبیات، به موجب این حکم به عنوان سرپرست دفتر شعر و 
ادبیات داستانی خانه کتاب و ادبیات ایران منصوب می شوید. 
امید است با استعانت از خداوند متعال و بهره گیری از نظرات 
کارشناسان حوزه شعر و ادبیات در پیشبرد وظایف محوله 

موفق و موید باشید.«
همچنین از زحمات مصطفی راضی جلالی مدیر پیشین دفتر 
شعر و ادبیات داستانی خانه کتاب و ادبیات ایران قدردانی 

شد.

سینما و تئاتر

مدیر فیلمخانه ملی ایران از قول مساعد وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی جهت تکمیل ساختمان فیلمخانه پس از ۲۰ 
سال خبر داد، لادن طاهری ضمن ابراز خشنودی از بازدید 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، رییس سازمان سینمایی و 
همراهان از فیلمخانه ملی ایران گفت: اینکه وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی بعنوان یکی از اولین برنامه های وزارتی 
شان از فیلمخانه ملی ایران بازدید کرده اند نشان از اهمیت 
و جایگاه فیلمخانه در نگاه و اهداف ایشان دارد و باعث 
زودی  به  ایشان  مساعد  دستور  با  که  است  امیدواری 
ساختمان جدید فیلمخانه ملی ایران )در باغ فردوس( که 
همسو با نیازهای رو به گسترش یک آرشیو ملی طراحی و 
اجرا شده است و به دلایلی از جمله عدم تخصیص بودجه 
کافی برای به پایان رساندن مراحل پایانی کار ناتمام مانده، 

تکمیل و به بهره برداری کامل برسد.
کرد:  اظهار  و  دانست  اجرایی  کاملا  را  بازدید  این  وی 
همان طور که آقای وزیر اشاره کردند دلیل حضورایشان، 
مشکل  حل  برای  سینمایی  سازمان  ریاست  درخواست 
فیلمخانه بود تا پس از بررسی، حمایت های لازم برای 
تکمیل این پروژه ملی انجام شود. در این بازدید ایشان 

در جریان فعالیت های فیلمخانه و نیز کارهای باقیمانده 
قرار گرفتند و دستور تسریع در پیگیری، حل مشکلات و 
تامین اعتبارهای لازم را دادند، البته بازدید وزیر و حمایت 
را  روند  این  و پیگیری جدی رئیس سازمان سینمایی 

تسریع کرد.
مدیر فیلمخانه ملی ایران ادامه داد: آقای خزاعی با شناخت 

قبلی که نسبت به فعالیت ها و جایگاه فیلمخانه ملی 
ایران داشتند و نیز حساسیتی که با توجه به مسئولیت 
جدیدشان به چگونگی محافظت و نگهداری اسناد و آثار 
ملی دارند در اقدامی سریع، نسبت به تسریع روند تکمیل 
و توسعه فیلمخانه و تامین تجهیزات موردنیاز دستور 

پیگیری دادند.
وی اظهار امیدواری کرد به زودی با افتتاح کامل بنای 
جدید فیلمخانه ملی ایران در باغ فردوس شاهد جشنی 
برای حفظ و تداوم فرهنگ نگهداری و ارزش گذاری به 

میراث تصویری کشورمان باشیم.
طاهری با بیان اینکه فیلمخانه ملی ایران از نظر قوت و 
غنای مجموعه ملی در میان کشورهای منطقه مقام اول را 
دارد گفت: با در اختیار داشتن بیش از ۸۰ درصد تولیدات 
ملی کشور یکی از کامل ترین آرشیوهای جهان هم به 
حساب می آید و به جرات میتوان گفت تلاشهای بسیاری 
صورت گرفته تا حتی یک فریم از میراث تصویری کشور از 
دست نرود و با مطلوب ترین شرایط قابل حصول در کشور، 
حفظ، مرمت و نگهداری شود و به درستی و سلامت به 

نسل های بعد منتقل شد.

با حمایت وزیر و پیگیری رئیس سازمان سینمایی صورت می گیرد:

افتتاح ساختمان فیلمخانه ملی ایران پس از ۲۰ سال

فیلم سینمایی »سامی« به کارگردانی حبیب باوی ساجد 
جشنواره  دوره  شانزدهمین  اصلی«  »مسابقه  بخش  در 
بین المللی فیلم »رُم« در کشور ایتالیا پذیرفته شد، فیلم 
سینمایی سامی به تهیه کنندگی مقداد طُرفه که تنها نماینده 
سینمای ایران در این رویداد مهم سینمای جهان است و 
چندی پیش جایزه بهترین فیلمنامه بخش مسابقه اصلی 
شانزدهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم »کازان« در کشور 

روسیه را دریافت کرده است.
این فیلم در جدیدترین و سومین حضور جهانی خود در 
چهار سانس مختلف از جمله روزهای ۲۹ مهر و ۳۰ مهر 

همچنین یکم آبان در بخش »مسابقه اصلی« شانزدهمین 
دوره جشنواره بین المللی فیلم »رُم« Roma در کشور ایتالیا 

به نمایش در می آید. 
سامی برای تصاحب جایزه جشنواره بین المللی فیلم »رُم« با 
۲۲ فیلم سینمایی و مستند از کشورهای مختلف جهان، از 
جمله؛ زود باش ساخته مایک میلز از آمریکا، سرانو ساخته 
جو رایت از آمریکا، یک لحظه ساخته ژانگ ییمو از چین و 

... به رقابت می پردازد.
در این دوره از جشنواره بین المللی فیلم »رم« و در روز 
۲۲ مهر ماه جاری )۱۴ اکتبر ۲۰۲۱( با اهدای جایزه یک 
عمر دستاورد هنری از کوئنتین تارانتینو تقدیر  می شود و 
این کارگردان سرشناس سینمای جهان که در سال ۲۰۱۲ 
با ساخت فیلم سینمایی جنگوی زنجیرگسسته به وسترن 
اسپاگتی ایتالیایی ادای احترام کرده بود، در بخش برخورد 
نزدیک به پرسش های علاقمندان به سینما و طرفداران آثار 

خود پاسخ می دهد. 
مسئولان این رویداد معتبر سینمایی، همچنین با اهدای 
جایزه یک عمر دستاورد هنری از تیم برتون کارگردان مطرح 
سینمای جهان، به عنوان یکی از اصیل ترین فیلمسازان 

صنعت فیلم در آمریکا تجلیل می کنند.

در شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم »رُم« مروری بر آثار 
آرتور پن کارگردان و تهیه کننده فقید سینما و تئاتر آمریکا 
و خالق آثار ماندگاری همچون؛ بانی و کلاید و معجزه گر 
برگزار می شود و در نشستی زادی اسمیت نویسنده مطرح 
بریتانیایی و خالق رمان پرفروش دندان های سفید و برنده 

جایزه اورنج به سؤالات حاضران در جلسه پاسخ می دهد. 
جشنواره بین المللی فیلم »رم« با دبیری آنتونیو موندا و با 
نمایش آثاری از کارگردانان کشورهای مختلف جهان، در 
بخش های رقابتی و غیررقابتی شامل؛ مسابقه اصلی، همه 
در مورد آن صحبت می کنند، رویداد ویژه، تولید مشترک، 
نشست های تخصصی و ... از روزهای ۲۲ مهر ماه جاری تا 
۲ آبان ماه امسال )۱۴ تا ۲۴ اکتبر ۲۰۲۱( در شهر رم پایتخت 

کشور ایتالیا برگزار می شود.  
تنها  به عنوان  بین المللی خود  آخرین حضور  در  سامی 
 ۱۰( امسال  ماه  شهریور   ۱۹ روز  ایران؛  سینمای  نماینده 
سپتامبر ۲۰۲۱( در بخش رقابتی »فیلم های بلند سینمایی« 
 HOPE »در نخستین دوره جشنواره بین المللی فیلم »امید
در شهر استکهلم در کشور سوئد در حوزه اتحادیه اروپا روی 

پرده  رفت.

در پانزدهمین دوره جوایز فیلم آسیا که در جریان بیست و 
ششمین جشنواره بین المللی فیلم بوسان برگزار شد، مسعود 
امینی تیرانی عنوان بهترین فیلمبردار سال آسیا را برای 
فیلمبرداری فیلم سینمایی دشت خاموش، از آن خود کرد.

این فیلم به کارگردانی احمد بهرامی و تهیه کنندگی سعید 
بشیری شامگاه جمعه ۱۶ مهر این جایزه را کسب کرد و 
احمد بهرامی که به دعوت جشنواره بوسان در کره جنوبی 
حضور داشت، جایزه را دریافت کرد، دشت خاموش که اکنون 
در سینماهای ایران در حال اکران است، در دو رشته بهترین 
کارگردانی و بهترین فیلمبرداری نامزد بود که جایزه بهترین 

فیلمبردار سال آسیا را کسب کرد.
مراسم اهدای جوایز پانزدهمین دوره جوایز فیلم آسیا به 
صورت ترکیبی از حضوری و آنلاین در جریان بیست و 
ششمین جشنواره بین المللی فیلم بوسان در روز ۸ اکتبر 

۲۰۲۱ )۱۶ مهر ۱۴۰۰( در کره جنوبی برگزار شد.
دشت خاموش که به شکل سیاه-سفید ساخته شده است 

و قصه  کارگری را روایت می کند، پیش از این حضورهای 
جهانی و جوایز معتبر بین المللی را از آن خود کرده است. 
این فیلم که پخش بین المللی آن توسط شرکت »پرشیا 
فیلم« انجام می شود، تاکنون در بیش از ۲۵ جشنواره بین 
المللی شرکت داشته و جوایز مهمی را برای سینمای ایران 
کسب کرده که از آن جمله می توان به دریافت تندیس 
شیر بهترین فیلم بخش افق ها از فستیوال ونیز سال ۲۰۲۰، 
تندیس بهترین فیلم از فستیوال هنگ کنگ سال ۲۰۲۱، 
تندیس بهترین بازیگر مرد برای علی باقری از فستیوال 
هنگ کنگ سال ۲۰۲۱، بهترین تدوین برای سارا یاوری از 
انجمن بین المللی منتقدان و روزنامه نگاران سراسر جهان 
سال ۲۰۲۱، نشان فیپرشی از فدراسیون بین المللی منتقدان 
فیلم سال ۲۰۲۰، تندیس بنیاد فای )اعتماد ملی ایتالیا( سال 
۲۰۲۱ و جایزه بهترین فیلم از فستیوال سابورسیو کرواسی 

سال ۲۰۲۱ اشاره کرد.
علی باقری، فرخ نعمتی، مهدیه نساج، تورج الوند، مجید 

امینی،  نرگس  ایرانی،  راضیه  علاقمندان،  ناصر  فرهنگ، 
محسن یگانه، مهتاب خوش منش، شقایق آقازاده، اهورا 
بهرامی، پارسا و ارشا سبحانی، برسام بهرامی، مینا سرقره در 

این فیلم بازی کرده اند.

»سامی« از ایران در جشنواره »رمُ« ایتالیا رقابت می کند

»مسعود امینی تیرانی« بهترین فیلمبردار سال آسیا شد
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »بهرام گوهر رو«
 - پیشکسوت سابق والیبال - را گرامی می دارد

توپ تور

در »والیبال آذربایجان غربی و شرقی«؛ 

سرمایه های اصلی نادیده انگاشته شده اند!؟

به طور قطع و یقین اهالی والیبال استان آذربایجان غربی 
وشرقی حقیر نگارنده را به یاد دارند که در سه دهه ۴۰، ۵۰، 
۶۰ و اوایل دهه ۷۰ به عنوان خدمت گزار رشته های مختلف 
ورزشی به ویژه والیبال برحسب رسالت انجام وظیفه کرده ام که 
امیدوارم مورد قبول جامعه ورزش آذربایجان بخصوص اهالی 

ورزش ارومیه واقع شده باشد.

پیش از پرداختن به اصل مطلب مورد نظر، لازم به ذکر است، 
اگرچه دور از زادگاهم در غربت روزهای آخر عمرم را سپری 
می کنم، سوگند یاد می کنم که در طول سال های دور از وطن 
با تمام وجود به والیبال آذربایجان به ویژه ارومیه، پایتخت 
موفقیت  از  می اندیشیدم،  ایران  والیبال  چرای  و  بی چون 
و پیشرفت قطب اول والیبال ایران خشنود و از شکست و 
ناکامی تیم های مختلف شهر محبوبم)ارومیه( ناشاد می شوم، 
پس اگر به نکاتی اشاره می کنم، از سر دلسوزی، عشق، علاقه 
و وابستگی است که به رشد و توسعه و پیشرفت روزافزون 
والیبال استان های همیشه سرفراز آذربایجان غربی و شرقی 

دارم. 

ابتدا نیم نگاهی داریم به والیبال آذربایجان شرقی که با بزرگانی 
چون استاددعلی عطایی، حبیب طهوری، حمید فاضلی فر، 
الهیاری،  داوود  رضوان(،  جمال  گوگانی،  )ودود  مرحومان 
حسین آبادی، محمود چایچی، قاسم تاجری، محمد حسین 
عمده غیاثی، محمد مستوفی، ارسلان درگاهی، محمد عمده 
غیاثی، جمشید بدل زاده، بهروز معالی،  یوسف نعلبندی، عادل 
بنا کار، صالحی و ... سال های زیادی در رقابت های قهرمانی 
کشور و تیم های ملی حرف های زیادی برای گفتن داشت و در 
آخرین مرحله مسابقات قهرمانی کشور در سال ۱۳۶۵ مقتدرانه 
به مقام قهرمانی دست پیدا کرد و در مسابقات لیگ برتر هم 
با نام شهرداری تبریز از جمله تیم های مطرح بود، چرا دو 
سالی است که والیبال این استان پهناوردکه دارای کارخانجات 
صنعتی نامداری چون تراکتور سازی، ماشین سازی و... است 
مورد بی مهری واقع شده و فاقد تیمی در لیگ برتر شده است؟! 
لیکن مایه افتخار و خوشنودی است که با وجود نداشتن 
تیمی در لیگ مربیان بادانش بین المللی سرزمین کهن تبریز 
نظیر حسین آبادی و محمد مستوفی هدایت تیم شهرداری 
کرج را برعهده دارند و محمد عمده غیاثی پاسور ارزنده ای که 
سال ها تجربه بازی در تیم های آذربایجان شرقی، ذوب آهن 
اصفهان و تیم ملی را در کارنامه دارد سرمربی تیم خوشداب 

یزد می باشد.
متاسُفانه شرایط والیبال، ورزش اول آذربایجان غربی به ویژه 
ارومیه که هواداران فراوانی دارد که در اغلب بازی های لیگ 
سالن شش هزار نفری غدیر این شهر گنجایش دوستداران 
والیبال را ندارد، متفاوت با سایر شهرهای والیبال خیز کشورمان 

است و به همین دلیل نیاز به توجه بیشتری دارد.
سئوال اصلی نگارنده نیز که خود را از خانواده والیبال ارومیه 
می داند این است، باتوجه به پتانسیل های بالایی که والیبال 
آذربایجان غربی دارد و به موازات آن دارای مربیان بین المللی 
کاتاکوری سه می باشد، چرا در اکثر اوقات از سرمایه های اصلی 
خود غفلت می کند و با نادیده انگاشتن این سرمایه های 
گران بها از مربیان غیربومی استفاده می نماید و راه را بر خلاف 
مصلحت طی می کند؟! بعد از این بدیهات می خواهم خاطر 
ناآگاهانه  یا  آگاهانه  جریانات  که  است  مدتی  کنم  نشان 
سیاسی در والیبال ارومیه حاکم شده و به تضعیف نیروهای 
مخلص و مربیان سازنده بومی که هر کدام مقام و شهرت به 
سزایی در تیم های مختلف ملی و افتخار آفرینی در رقابت های 

قهرمانی کشور را در کارنامه دارند پرداخته می شود!

تا جایی که حقیر به  خاطر دارم سالیان زیادی )از دهه ۴۰ تا 
به امروز( اصلی ترین اعضای تیم ملی از بین جوانان غیور و 
خوش تکنیک دیار همیشه سرفراز آذربایجان غربی انتخاب می 

شدند که منشاء خدمات ارزشمندی می باشند.

از آن جمله باید از یدالله کارگر پیشه، عزیز پرتوی، رحیم قارصی، 
محمود محب، احمد نعمت زاده، ابراهیم وطن پرست، مجید 
ساداتی، توحید جمالی، جاوید محسنی نیا، ساسان خداپرست، 
رسول باباصباحی، حسین پرموز، رضا بنیادی، اردشیر کریم یار، 
در تیم های ملی جوانان و بزرگسالان گذشه و لژیونرها سعید 
معروف در بایک موتور چین، میلاد عبادی  پور در اسکرای 
لهستان، امیرحسین توخته در آچه هوالی، بردیا سعادت در 
مودنا ایتالیا، کمیل اکبری در لیگ کشور پرتقال، مرتضی 
شریفی در ترکیه، محمدرضا حضرت  پور و میثم صالحی در 
داداش  کاریل  و  ارومیه، میرمحمد فلاحت خواه  شهرداری 
آده در سایپای تهران، محمد ولی زاده، سهیل مسعود و متین 

احمدی باید یاد کنیم.
اما مربیان ارزشمندی که دارای مربیگری کاتاکوری ۱، ۲ و ۳ 
هستن و تجربه خوبی در هدایت تیم های منتخب و باشگاهی 
را در کارنامه دارند که متأسفانه در سال اخیر نادیده انگاشته 
شده اند! مربیانی که سابقه مربیگری در تیم های ملی دارند، 
یداله کارگرپیشه اسطوره والیبال آذربایجان و ایران که سال ها 

مربی تیم منتخب آذربایجان غربی و تیم های ملی، عزیز پرتوی 
دیگر اسطوره تمام نشدنی در تیم ملی را نباید از یاد ببریم که 
طلای ۲۴ عیار والیبال ایران بشمار می آیند، که بهتر است 

مسئولان از تجارب آنان به نحو احسن سود ببرند.

مضاف براینکه ابراهیم وطن پرست و رسول بنایی از جمله 
مربیانی که به کاتاکوری سه هم دست یافته اند و تجربه 
مربیگری تیم های منتخب امید، بزرگسالان و باشگاهی در 

لیگ برتر را هم در کارنامه دارند نباید فراموش شوند.

دیگر مربیان دیار چی چست، احمد نعمت زاده، مجید ساداتی، 
نادر شهنازی، ابراهیم قادر، حمداله تقی پور، بهرام سلیمانی، 
کریم تبریزی، حمید مؤمنی، رسول باباصباحی، نوبخت، وحی 
دو جهانگیر سیدعباسی، عباس پیشرو، نادر عراقی، رامین 
مرادپور، جاوید محسنی نیا، ساسان خداپرست، نجفی، حاج 
رمضانی، رسولی وند، ناصر قره قاشلو، فراهت، علی کثیری،  
آرمین  و  رامین  پیشه،  کارگر  آیدین  رضایی،  قربانی، حامد 
قارصی، توحید پرتوی، انوری،  عبدالرضا علیزاده، محمدی نژاد 

و... از دیگر مربیان ارومیه ای هستند که هر کدام از آن ها در 
رشد و توسعه والیبال ارومیه نقش موُثری داشته اند.

حال سئوال اینجاست که به چه دلیل این سرمایه های گران بها 
نادیده انگاشته می شوند و از وجود این عزیزان در تیم های پایه 
و باشگاه های شهرداری و آذرباطری ارومیه و  آیدانه چالدران 

استفاده نمی شود؟!
والیبال ارومیه از دیر باز درکشورمان و درسطح تیم های ملی از 
جایگاه خوبی برخوردار بوده و والیبالیست های آذربایجان نقش 
موُثری در کسب افتخارات والیبال ایران در مسابقات آسیایی 
و بین المللی ایفا می کنند و جوانان برومند و متعصب خطه 
آذربایجان در ترکیب تیم های ملی حرف اول را می زنند و در 
تعالی والیبال ایران سهم بسزایی داشتند، والیبال آذربایجان 
غربی که در سال  های گذشته از شکوه و جلال خاصی برخوردار 
بوده و با بالندگی چون عقابان بلند پرواز در آسمان والیبال ایران 
پرواز می کرد که تیم های بزرگ کشور از جمله تهران بزرگ 
برای بازی با تیم قدرتمند ارومیه هراس داشتند را فراموش 

نکرده ام.

والیبال ارومیه با بازیکنان فراموش نشدنی نظیر یدالله کارگرپیشه، 
یاد  زنده  مرحومان  قارصی  رحیم  پرتوی، محمودمحب،  عزیز 
محمود آفریدن، پرویز رضایی و حسن قلی پور، ناصر منصوری 
و نعمت صمدیان با مربیگری مرحوم بهمن پورمند و سرپرستی 
ژیمناستیک  فدراسیون  سابق  رئیس  گهرخانی  اکبر  روانشاد 
ومدیر کل اسبق ورزش و جوانان پس از کسب  مقام قهرمانی 
در جام )کوروش کبیر( درسال  ۴۸ در دیدارهای دوستانه باغلبه 
بر تیم های قدرتمند دخانیات، هما و دانشگاه ملی تهران که از 
وجود بهترین بازیکنان تیم ملی بهره مند بودند، در رقابت  های 
قهرمانی کشور اصفهان پس از جدال با تیم های توانمند اصفهان 
و مشهد مقدس در فینال با تیم تهران که با یاران ملی پوش و 
اسطوره نامدار خود حسن کرد کاپیتان تیم ملی در یک بازی 
پرتب وتاب و ماراتن در پنچ ست بخاطر مصدومیت عزیز پرتوی 
در ست پنجم که ۱۵- ۱۳ به سود تیم تهران خاتمه یافت به مقام 
نایب قهرمانی دست یافت و در مشهد بعد از تیم های تهران و 
اصفهان در مکان سوم جای گرفت را به خاطر دارم، همچنین در 
مسابقات قهرمانی کشور سال های ۶۳ رشت، ۶۴ ارومیه که بعد 
از تیم های مازندران و تهران عنوان سوم را کسب کرد را هم به 

دست فراموشی نسپرده ام.

متاسُفانه مدیران غیرورزشی و غیروالیبالی راه را اشتباه می 
روند و حرمت پیشکسوتان باتجربه و مربیان سازنده ارومیه ای 
را لحاظ نمی کنند و مشخص نیست چه عواملی باعث گردیده 
بدست  را  ارومیه  والیبال  امور هیئت  اداره  و چه کسانی  
گرفته اند و از چه کسانی خط می گیرند و از افکار ووتفکرات 
چه کسانی پیروی می کنند که مثل معروف؛ مرغ همسایه غاز 

است را در ذهنمان تداعی کرده اند.

از ظواهر پیداست که برای مسئولان والیبال پایتخت ایران 
دوغ و دوشاب فرقی ندارد؟! ارومیه ای که همیشه مهد والیبال 
ایران بوده و هست و دارای مربیان سازنده فراوانی است که 
نمونه های بارز لژیونرها و ملی پوشان موُید این واقعیتی است 
که به عینه شاهدیم که بیشترین سهم را در ترکیب تیم های 

ملی دارند.
در شماره های بعدی بیشتر به شرایطی که در والیبال آذربایجان 

غربی به ویژه در ارومیه حاکم شده خواهیم پرداخت. 
شورای اسلامی شهر، شهرداری ارومیه و اداره کل ورزش و 
جوانان باید با ایجاد وفاق و همدلی بین پیشکسوتان نامدار 
و مربیان ارزشمند و سازنده که به واقع سرمایه های گرانبهای 
والیبال دیار چی چست به حساب می آیند، زمینه مناسبی 
برای استعدادیابی و روند رو به رشد مهد والیبال ایران فراهم 
آورند، مضاف براینکه پیش از شروع مسابقات لیگ برتر با 
تشکیل مجمع عمومی انتخابات، رئیس جدید هیئت والیبال 
را معرفی کنند و با انتخاب کاندیدایی که ورزشی و مورد تایُید 

پیشکسوتان باشد به تعویق نیاندازند
این عکس مربوط به قهرمانی تیم ارومیه در جام کوروش کبیر 
است، ایستاده از راست، زنده یاد اکبر گهرخانی سرپرست تیم، 
مرحوم پرویز رضایی، ناصر منصوری، یداله کارگرپیشه کاپیتان 
تیم جام قهرمانی بدست، محمود محب، عزیز پرتوی  شادروان 
روانشاد  راست:  از  نشسته  همچنین  مربی،  پورمند  بهمن 
محمود آفریدن، مرحوم حسن تقی پور، نعمت صمدیان و 

رحیم قارصی.

سئوال اصلی نگارنده نیز که خود را از خانواده والیبال ارومیه می داند این است، باتوجه به پتانسیل های بالایی که والیبال آذربایجان غربی دارد و 
به موازات آن دارای مربیان بین المللی کاتاکوری سه می باشد، چرا در اکثر اوقات از سرمایه های اصلی خود غفلت می کند و با نادیده انگاشتن این سرمایه های 

گران بها از مربیان غیربومی استفاده می نماید و راه را بر خلاف مصلحت طی می کند؟! بعد از این بدیهات می خواهم خاطر نشان کنم مدتی است که جریانات آگاهانه 
یا ناآگاهانه سیاسی در والیبال ارومیه حاکم شده و به تضعیف نیروهای مخلص و مربیان سازنده بومی که هر کدام مقام و شهرت به سزایی در تیم های مختلف 

ملی و افتخار آفرینی در رقابت های قهرمانی کشور را در کارنامه دارند پرداخته می شود!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی
علائم هشداردهنده مشکلات قلبی !

اسکن کنید
خداداد عزیزی: با شنیدن »خوبان عالم«، مشکوک می شویم و تن و بدنمان می لرزد!

خداداد عزیزی پیشکسوت فوتبال ایران در گفت وگویی مطرح کرد: ما فوتبالی ها اخیرا چیزهایی از »خوبان عالم« می شنویم که تن 
و بدنمان می لرزد! مطرح کردن چنین ادبیاتی جای تعجب دارد. جالب این است که دوستان مسئول، خودشان درباره خوبان عالم 
صحبت می کنند. اگر این گونه باشد، اسکوچیچ و بازیکنان تیم ملی هیچ کاره هستند! امیدوارم فوتبال ملی ما آلوده خوبان عالم، 
جادو و جادوگری نشود. مرتب صحبت از خوبان عالم می کنند، در صورتی که بازیکنان تیم ملی زحمت می کشند و وصل کردن این 

چیزها به مسائلی که گفتم، خنده دار است. وقتی این حرف ها را می شنویم، مشکوک می شویم.
درحاشیه

تکلیفی که هنوز مشخص نیست؛

درخواست ایران از AFC برای حضور 
7 هزار تماشاگر مقابل کره جنوبی

فدراسیون فوتبال می گوید مکاتبات لازم را با کنفدرسیون 
فوتبال آسیا برای حضور هفت هزار تماشاگر در ورزشگاه 
را  کره جنوبی  مقابل  ایران  ملی  تیم  بازی  برای  آزادی 
مسوولان  گذشته  اظهارات  برخلاف  است،  داده  انجام 
در  تماشاگران  حضور  برنامه  هنوز  فوتبال،  فدراسیون 
ورزشگاه برای دیدار ایران و کره جنوبی مشخص نیست. 
این اتفاق در حالی است که حدود ۷۲ ساعت تا این 
حضور  لغو  از  حاکی  گمانه زنی ها  و  مانده  باقی  دیدار 

هواداران در ورزشگاه است.
حسین شریفی، مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال 
درباره حضور تماشاگران در بازی ایران و کره جنوبی و 
AFC مکاتبه  با  ایران  این که  بر  برخی شایعات مبنی 
فیفا هستیم. ۲۱  تاییده  نکرده است، گفت: ما منتظر 
سپتامبر نخستین مکاتبه برای بازی با کره جنوبی انجام 
استفاده  تماشاگران  از  می خواهیم  شد  اعلام  که  شد 
کنیم. با پیگیری های انجام شده و تاکید عزیزی خادم 
باعث شد تمام استاندارها را رعایت کنیم؛ استانداردهایی 
که وزارت بهداشت و فیفا تعیین کرده بودند. در مکاتبه 
دوم ما که ۷ اکتبر بود به AFC اعلام کردیم که شرایط 
حضور تماشاگران چگونه است و با دستگاه های داخلی 
هم هماهنگی شد. چهارشنبه وزاررت بهداشت اعلام کرد 
با تعداد محدود، حضور تماشاگران  با شرایط خاص و 

بلامانع است.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط قرار بر این شد که ۷ هزار 
تماشاگر حاضر باشند. ما منتظر هستیم کنفدراسیون 
فوتبال آسیا جواب بدهد و یک سری فرم ها ارسال شده 
در فضای مجازی که گفته  آن چه که  برخلاف  است. 
می شود مکاتبه ای نبوده، ما همه کارهای لازم را انجام 
دادیم. بازی کره جنوبی و سوریه هم دقیقه ۹۰ اعلام شد 

که بدون تماشاگر است.
او درباره استفاده از VAR در دیدار ایران و کره جنوبی 
گفت:  ما بارها این مساله را گفتیم که VAR آن چیزی 
نیست که مردم می گویند چرا که پروتکل مشخص دارد 
و از هر شرکتی نمی توان تهیه کرد. باید از یکی از ۱۵ 
شرکت که فیفا تعیین کرده خریداری شود. ما این الزام 
 AFC اما را وارد کردیم و همه چیز درست است  فیفا 
است.  نکرده  معرفی  بخش  این  برای  را  داوری  هنوز 
شرکتی که با فیفا و ای اف سی قرارداد دارد از حضور در 
ایران امتناع کرد و ما از شرکت دیگری استفاده کردیم 
و به نظرم باید آفلاین استفاده کنیم.  تصمیم هایی که 

داور در حین بازی می گیرد ربطی به VAR ندارد.
فدراسیون فوتبال چندی قبل اعلام کرده بود که شرط 
حضور هواداران در ورزشگاه، تزریق دز دوم واکسن کرونا 
۱۴ روز قبل از برگزاری دیدار ایران و کره جنوبی است. در 
صورتی که حضور هواداران برای این دیدار مجاز شود، 

هواداران زن و مرد می توانند این دیدار را تماشا کنند.

داستان جلد

در ذمِ فرهنگ مرگبار صفر تا صد؛

بگذاریم »حســن« بماند!
سرانجام رقابت های جهانی کشتی آزاد هم به پایان رسید 
و با علم بر اینکه تمام قدرت های اول دنیا، غالبِ اهداف 
المپیک  را برای موفقیت در آوردگاه  برنامه های خود  و 
معین می کنند، تیم ملی کشتی آزادِ ما، نتایج مطلوبی 
را در این رقابت ها کسب کرد، جوانگرایی و پوست اندازی 
امیدوارکننده تیم، طلای دلچسب حسنِ دلاور و پایان 

طلسمِ ترسناک تیلورِ مغرور، تاج گذاری زارعِ جوان در 
سنگین وزن و شاهکارِ دلپذیر و بی نقص کامران 

قاسمپور در یک وزن بالاتر، از دستاوردهای مهم 
کشتی آزاد از جام اسلو بود.

برگردیم،  ماه  مرداد  چهاردهم  به  باید  اما 
فینال المپیک توکیو، جدالِ حسن با تیلورِ 

آمریکایی، انگار همه چیز برای تاریخ سازی آماده 
بود، مانند دو مسابقه قبلی دیگر به شکست 

هم فکر نمی کردیم، مگر چند نفر مانند پهلوان گُل 
ما وجود دارد که بتواند این آمریکایی بدبدن را 

شکست دهد؟ 
به هر حال، با هر فشار و استرسی که بود، 

کشتی آغاز شد، انصافا هم زورِ یزدانیِ 
ما می چربید، گرچه تیلور تاکتیکی تر 

به نظر می رسید، همه چیز داشت 
خوب پیش می رفت، انگار جدی 
جدی حسن آقای ما طلای دوم 
المپیک را دشت کرده بود، آخ 
که این طلا بدجور کیف مان 
المپیک  می کرد،  کوک  را 
طلا  مدال  ایران،  کشتی  و 
مگر  اصلا  یزدانی،  حسن  و 
ترکیبی بهتر از این هم می شد 
تصور  مملکت  ورزش  برای 

کرد!؟ اما همه چیز در یک لحظه 
رقم خورد، درحالی که کم کم به 

فکر آماده کردن سور و سات جشن 
قهرمانی حسن یزدانی بودیم، آن ۱۸ 

ثانیه لعنتی فرا رسید، ای وای که پای 
حسن در چنگال تیلور گیر کرد و یزدانی خاک 
شد، زمان مثلِ برق و باد گذشت، سوت پایان 
را که شنیدیم، انگار آبِ سردی بر پیکرمان 
ریختند، ۴-۳ و تمام! دیوید تیلور قهرمان 

المپیک و یزدانیِ ما نقره ای شد.

مشت ها به زمین کوبیده شد، صدای فریاد های دلاور به 
آسمان هفتم رسید، با هر سختی که شد، حسنِ مغموم 
را از تشک خارج کردند، اما حالِ یزدانی از ما خراب تر بود، 
وقتی به میکسدزون آمد، کمی آرام تر شده بود اما تکه 
کلامش فقط یک چیز بود: »شرمنده مردم، شرمنده مردم.« 
دوربین ها  مقابل  بیشتر  اگر کمی  و  داشت  بغض هم 

می ایستاد قطعا می ترکید.
اما ۱۱ مهر، درست پس از ۵۹ روز از 
یزدانی  و  تیلور  توکیو،  تلخ  شب 
این بار  اما  رسیدند،  به هم  بازهم 
دیگری  شکلِ  به  داستان 
فینال  بود،  شده  نوشته 
جهانی نروژ و راند چهارم، 
تیلور حرفی برای گفتن 
نداشت، حسن همه جوره 
که  نمایشی  بود،  سر 
تلفیقی از قدرت بدنی و برتری 
اقتدار  با  یزدانی  بود،  تاکتیکی 
طلای جهانی را از چنگ رقیبِ 
دیرینه اش درآورد، تمام! طلای 
شد،  ما  برای  اسلو  ناب 
بی حرف و حدیث، اما 
این بار فریادها بلندتر 
بغضِ  بود،  شده 
میکسدزون توکیو 
اسلو  تشک  در 
ترکید، قهرمانی که 
طلای المپیک لندن 
را جشن گرفته بود، 
جهانی  طلای  برای 

اشک می ریخت!
به هر جهت، حسن 
تیلور را برد، خوب 
نازِ  برد،  هم 

شستش به قولِ هادی عامل »شیر مادر و نان پدر حلالش!« 
اما سخنِ ما چیز دیگری است؛ شوربختانه سالیان مدیدی 
است، غالب استعدادهای ناب کشور در »فرهنگ صفر یا 
صد« ما می سوزنند! این یعنی ما توانایی بهره گیری کافی 
با مراقبت از نوابغ مان را نداریم! حالا این نابغه می خواهد 

حسن یزدانی باشد یا عادل فردوسی پور! 
نکته مهم اینجاست که، قبل از هر اظهارنظر یا انتظاری 
سرمایه ملی  که  یزدانی  چون حسن  نوابغی  درخصوص 
محسوب می شوند، باید این نکته را در نظر گرفت که او 
هم یک انسان است، ممکن است، شکست را هم تجربه 
کند، ممکن است برهه ای روزش نباشد و هزاران ممکن 
دیگر! راستی صورتِ یزدانی را دیدید!؟ تکه ای از ریشش 
ریخته بود! در المپیک هم بود اما نه به این شکل، گویا 
یک بیماری است به اسم آلوپسی آره آتا که به دلیل وراثت، 
فشار و استرس زیاد به وجود می آید! تازه این فقط در ظاهر 
ماجراست، خدا می داند در بازه زمانی شکست در توکیو و 
قهرمانی در اسلو در دلِ او چه گذشته است و تا چه حد از 

درون با این فشارها آسیب دیده است!
کشتی یک ورزش است، باخت دارد، همان طور که برد هم 
دارد، حسن یزدانی به هزاران دلیل که همه ما می دانیم، 
لایق صفت پهلوانی است، او جزئی از تاریخ پرافتخار ورزش 
کشور است، اما باید »بگذاریم حسن، حسن بماند!« او 
در وهله اول یک کشتی گیر است، اگر آن قدر انتظارات و 
خواسته هایمان از او بالا رود که باختن را برایش قدغن 

کنیم، کمر به نابودی او بسته ایم.
یک لحظه فکر کنید حسن فینال اسلو را هم به تیلور باخته 
بود! با این جو سنگین اگر خدایی ناکرده به مرز سکته 
نمی رسید باید شک می کردیم! دلیلی وجود ندارد تا این حد 

یزدانی یا یزدانی ها در فشار قرار گیرند.
حسن یزدانی هم می تواند یک کشتی گیر باشد و هم 
می تواند به عنوان یک اسوه یا الگو در جامعه یاد شود، اما 
اگر حدِ انتظاراتمان بالاتر رود، تباهی در انتظار این چهره 

محبوب و این استعداد بی نظیر خواهد بود.
همین حالا هم حسن بزرگ است، از حیث تعداد مدال در 
کنار جهان پهلوان تختی ایستاده، تختی هم ۷ مدال جهانی 
و المپیک دارد، ۳ طلا، ۴ نقره. یزدانی تاکنون ۴ 
طلا، ۲ نقره و ۱ برنز در مسابقات جهانی و المپیک 
کسب کرده است، پس نیازی به تشبیهاتِ عجیب 
و غریب ندارد، یزدانی  هنوز هم یک المپیک دیگر در 
پیش دارد، اما باید به او کمک کرد، تا حسن با طلای 

المپیک پاریس »جاودانه تر« شود.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

و  کتبی  اعتراضات  پی  در  کشور،  والیبال  فدراسیون 
از صدور رضایت  شفاهی در خصوص احقاق حق خود 
موثری  اقدام  تنها  نه  موسوی،  محمد  برای سید  نامه 
انجام نداد، بلکه حمایت های خود از باشگاه سایپا را به 

حداقل های خود رساند.
بسی  وپنجمین دوره مسابقات والیبال باشگاه های برتر ایران 
از دوم آبان ماه به صورت رفت و برگشت آغاز خواهد شد و 
از این رو مراسم قرعه کشی این دیدارها روز 17 مهرماه با 
حضور مسئولین فدراسیون برگزار می شود. این در شرایطی 
است که فدراسیون والیبال همه ساله در راستای حمایت 
باشگاه هایی که هم و غم خود را به رشد والیبال کشور 
معطوف می کنند و با معرفی بازیکنان خوشنام به ورزش 
در مسیر پایندگی و رشد این رشته قدم برمیدارند، پرداخت 
ورودیه نقدی را به صورت اقساطی و یا حساب فی ما بین 

در نظر می گرفت.
ساله  همه  نیز  سایپا  باشگاه  است؛  حاکی  گزارش  این 
مشمول این طرح فدراسیون والیبال می شد اما بعد از صدور 

بیانیه توسط باشگاه سایپا در راستای احقاق حق قانونی 
خود از صدور رضایت نامه سید محمد موسوی، فدراسیون 
والیبال حضور باشگاه سایپا در مراسم قرعه کشی را منوط به 
پرداخت نقدی ورودیه این دیدارها کرده است که این مساله 

واقعا جای تعجب و سوال دارد!
چه خوب بود فدراسیون های ورزشی با حمایت از باشگاه 
هایی که تمام سرمایه و زمان خود را صرف بازیکن سازی 
و پرورش استعداد می کنند و با حضور پرقدرت در رقابتهای 
لیگ برتر، به معرفی بازیکنان می پردازند، رغبت سایر باشگاه 
ها به حضور و ادامه تیمداری در ورزش را افزایش دهند، 
نه اینکه هر باشگاه تازه واردی تنها با یک نگاه به وضعیت 
باشگاه های نامدار آن رشته از حضور در عرصه های مهم 

آن پشیمان شود.

گروکشی »فدراسیون والیبال کشور« از باشگاه سایپا؛

گل بود به سبزه نیز آراسته شد!
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فوتبال اروپا

جنجال جدید مسی و بارسا؛

چرا مسی حاضر به بازی رایگان 
برای بارسلونا نشد؟

رئیس بارسلونا روز جمعه گفت که تصور می کرد لیونل 
مسی یک سال رایگان برای باشگاه بازی کند و اینکه می 
دانست او از پی اس جی پیشنهاد خوبی دریافت کرده بود، 
تابستان امسال دوران 21 ساله حضور لیونل مسی در بارسا 
به اتمام رسید و او راهی پی اس جی شد.روز گذشته 
خوان لاپورتا رئیس بارسلونا در مصاحبه با راک 1 ادعای 
جالبی در مورد لیونل مسی مطرح کرد. او گفت که دوست 
داشت مسی اعلام کند حاضر است یک سال رایگان برای 

بارسلونا بازی کند اما در عمل چنین اتفاقی رخ نداد.
لاپورتا پس از انتخاب شدن به عنوان رئیس جدید بارسا 
و از ماه مارس وعده داده بود که قرارداد مسی را تمدید 
خواهد کرد اما در حالی که به نظر می رسید همه چیز 
توان  که  کرد  اعلام  باشگاه  است،  شدن  نهایی  مهیای 
طرف  دو  نهایت  در  و  ندارد  را  تمدید مسی  برای  مالی 
قطع همکاری کردند. لاپورتا در مصاحبه دیروز خود فاش 
ساخت که لیونل مسی از مدت ها قبل از پی اس جی 
این  اسپورت  دیاریو  بود،  کرده  دریافت  خوبی  پیشنهاد 
مساله را بررسی کرده و نوشته است که لیونل مسی هرگز 

فرصت طرح چنین خواسته ای را پیدا نکرد.
در گزارش اسپورت آمده است که مسی از روزهای ابتدایی 
مذاکره با بارسا و زمانی که متوجه شد باید 50 درصد از 
دستمزدش را برای کمک به بارسا کاهش دهد، درنگ نکرد 
و بلافاصله آن را پذیرفت. مسی می دانست که بارسلونا 
برای رعایت فرپلی مالی تحت فشار زیادی قرار دارد و حتی 
قبول کرد که در فصل 22-2021 تنها 10 میلیون یورو خالص 
دستمزد دریافت کند و مابقی دستمزد، در سال های بعد 
به وی پرداخت شود. مسی به هم تیمی هایش نیز گفته 
بود که هرگز بر سر مسائل مالی با باشگاه وارد بحث نشد 
و از طرف او هر خواسته بارسا مورد قبول بود، مسی در 
مراسم خداحافظی خود نیز تاکید داشت که هرکاری کرد 

تا بماند ولی نشد.
اسپورت نوشته است که در جلسه نهایی باشگاه با پدر 
مسی، پیشنهاد تمدید پس گرفته شد و بارسلونا اعلام کرد 
که دیگر تمایلی برای این کار ندارد. در واقع هرگز فرصتی 
نصیب مسی نشد تا اعلام کند حاضر است رایگان برای 
بارسا به میدان برود. خواسته ای که اگر زودتر مطرح می 
شد، احتمالا مورد قبول نیز قرار می گرفت ولی مساله 
اینجاست که موضع باشگاه در مورد تمدید با مسی منفی 
بود و تصمیم نهایی را قبل از جلسه نهایی گرفته بودند، 
لاپورتا و معاونانش معتقد بودند برای نجات اقتصادی 
باشگاه، جدایی مسی امری محتوم است و راه بازگشتی 

نیز وجود نداشت.

تاتامی

کشتی فرنگی قهرمانی جهان 2021 نروژ؛

کسب ۲ طلا و معرفی ۲ فینالیست در شب سوم مسابقات

محمد هادی ساروی و علی اکبر یوسفی نمایندگان اوزان 
۹۷ و ۱۳۰ کیلوگرم کشتی فرنگی کشورمان در آوردگاه 
روز سوم مسابقات  در  ما  فینالیست های  نروژ  جهانی 
بودند که برای رسیدن به سکوی نخست جهانی تلاش 
وافری از خود نشان دادند. ساروی که در المپیک توکیو 
نیز با نمایش دلپذیر خود تنها مدال برنز را برای تیم 
کشتی فرنگی ایران به دست آورده بود، در اسلو نروژ هم 
ابتدا مقتدرانه راهی دیدار نهایی شد و در دیدار نهایی نیز 
موفق شد حریفی از گرجستان را مقهور قدرت و توانایی 
خود کرد. به این ترتیب اولین طلای کشتی فرنگی ما در 

جهانی نروژ به نام محمد هادی ساروی ضرب شد.
جهانی،  مسابقات  طلای  به  دستیابی  برای  ساروی 
با  اول خود  در دور نخست، مصاف  استراحت  از  پس 
آرتورسرکیسیان روس را با نتیجه 6 بر 4 برد. این حریف  
عنوان قهرمانی زیر 23 سال اروپا را یدک می کشید. 

وی در دور بعد و مرحله یک چهارم نهایی با نتیجه 9 بر 
1 گئورگی ملیا از گرجستان را از پیش رو برداشت و به 
مرحله نیمه نهایی راه یافت. کشتی گیر ما در این مرحله 
از  اروپا  نقره  مدال  دارنده  کاخلاشویلی  نیکولوز  مقابل 
ایتالیا با نتیجه 5 بر صفر به پیروزی دست یافت و راهی 
دیدار فینال شد. ساروی در دیدار پایانی الکس زوکه از 
مجارستان را با نتيجه 3 بر يك مغلوب كرد و به مدال 

طلا دست يافت.
طلای دوم را علی اکبر یوسفی در وزن ۱۳۰ کیلو به دست 
آورد. به این ترتیب در یک شب پرفروغ، مازندرانی های 
کشتی فرنگی موفق شدند ۲ مدال طلای ارزشمند برای 
نهایی حریف  تیم ملی کسب کنند. یوسفی در دیدار 
جوانی از روسیه را شکست داد که جایگزبن سیمنوف 
شده بود. به نظر می رسد روس ها بدون توجه به جهانی 
پس از المپیک تلاش کرده اند تا نیروهای جوان و آینده 
دار را جایگزین نامداران خود کنند. در چنین شرایطی 
یوسفی ما که خود او نیز جوان است موفق شد با غلبه 
بر حریف از سکوی نخست جهانی بالا برود. نماینده وزن 
130 گرم ما نیز همانند اکثر ملی پوشان کشورمان، دور 
اول استراحت داشت، دور دوم با نتیجه 6 بر 1 داوید 
اوواسپیان از ارمنستان را مغلوب کرد و به مرحله یک 
چهارم نهایی راه یافت. وی در این مرحله با نتیجه 2 بر 
1 اسکار مارویک از نروژ را از پیش رو برداشت و راهی 
مرحله نیمه نهایی شد. یوسفی در این دیدار با نتیجه 2 
بر 1 از سد یاسمانی آکوستا فرناندز دارنده مدال برنز جهان 
از شیلی گذشت و به دیدار فینال راه یافت تا با کسب 
نتيجه 5 بر 1 مقابل زورابی گدخوری دارنده مدال برنز اروپا 

از روسیه صاحب مدال طلا شود.
گرایی و فینالیست ها ۳ وزن پایانی

کم مانده بود تا تنها چهره طلایی ما در المپیک، طی 
کشتی با حریف گرجی خود از رسیدن به فینال مسابقات 
جهانی باز بماند، محمدرضا گرایی که در سه وزن پايانی 
به  کیلوگرم  وزن 67  و  قهرمانی جهان  فرنگی  کشتی 
ژاپنی  ابتدا حریف  استراحت،  از   بود پس  رفته  میدان 
را ضربه فنی کرد. او حالی که 6 بر یک از  تسوچیکا 
شیمویامادا قهرمان آسیا از ژاپن عقب بود با ضربه فنی 
و با نتیجه 6 بر 5 مقابل این حریف به پیروزی دست 
یافت و راهی مرحله یک چهارم نهایی شد. ملی پوش 
ما در این مرحله با نتیجه 10 بر صفر حسرت جعفراف از 
آذربایجان را از پیش رو برداشت به مرحله نیمه نهایی 
راه یافت. گرایی در این مرحله طی يك كشتي سخت و 
حساس با نتيجه 6 بر 6 مقابل راماز زوئیدزه دارنده مدال 
نقره زیر 23 سال جهان از گرجستان پیروز و راهي ديدار 
فينال شد. گرايي روز یکشنبه در ديدار فينال به مصاف 
نظير عبداله يف دارنده مدال نقره اروپا از روسيه مي رود. 

پیش از محمدرضا گرایی، میثم دلخانی دیگر کشتی گیر 
شیرازی تیم ملی نیز با پیروزی در برابر نماینده آذربایجان 

راهی فینال وزن ۶۳ کیلوگرم شده بود.
استراحت  اول  دور  گرایی  همچون  نیز  دلخانی  میثم 
داشت. وی دور دوم با نتیجه 9 بر صفر دنیز منیکسه 
از آلمان را مغلوب کرد و به مرحله یک چهارم نهایی راه 
یافت. در مرحله بعد لنور تمیروف دارنده مدال برنز جهان 
از اوکراین با نتیجه 3 بر 3 شکست داد و راهی مرحله 
نیمه نهایی شد. دلخانی در این مرحله با نتيجه 9 بر 
صفر طالح مممدوف دارنده مدال نقره اروپا از آذربایجان 
را مغلوب كرد و به ديدار فينال راه يافت. وي در ديدار 
فينال به مصاف لري آبولادزه دارنده مدال برنز اروپا از 

گرجستان می رود.
رامین طاهری سومین کشتی گیر ما در ۳ وزن آخر بود 
که نتوانست انتظارات را برآورده کند، طاهری که نماینده 
ما در وزن 87 کیلوگرم بود، دور اول با نتیجه 3 بر 2 از 
سد میهایل برادو از مولداوی گذشت اما دور بعد مقابل 
تورپال بیسلطان اف از دانمارک با نتیجه 3 بر 1 مغلوب 
شد و با توجه به شکست این کشتی گیر در مرحله نیمه 
نهایی، طاهری از دور رقابت ها کنار رفت. حذف طاهری 
به مفهوم این بود که وی امتیازی برای کشورمان کسب 
در  ایران  فرنگی  کشتی  قهرمانی  کار  امر  همین  نکند 

جهانی نروژ را با مشکل روبرو کرد.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

لیگ برتر والیبال مردان با حضور ۱۴ تیم از دوم آبان 
برگزار می شود. مراسم قرعه کشی این لیگ، به صورت 
آنلاین در دفتر رییس فدراسیون انجام شد. میلاد تقوی 
نادر  و  سرپرست  عظیمی  شهرام  و  فدراسیون  دبیرکل 
صورت  به  رویدادها  و  مسابقات  کمیته  دبیر  انصاری 

حضوری و نمایندگان ۱۴ باشگاه لیگ برتری به صورت 
آنلاین در این جلسه حضور داشتند.

بر اساس اعلام عظیمی، این مسابقات به صورت دوره ای 
و رفت و برگشت برگزار می شود و سپس مرحله پلی آف 
حضور  شد.  خواهد  برگزار  برتر  تیم  هشت  حضور  با 
تماشاگران نیز به تصمیم ستاد مقابله با کرونا بستگی 
را  کرونا  واکسن  دوز   ۲ باید  تماشاگران  همه  اما  دارد 
دریافت کرده باشند، در این مراسم، قرعه کشی لیگ برتر 
با کشیدن قرعه از گلدان ها انجام شد و ۱۴ تیم حاضر در 

لیگ جایگاه خود را شناختند.
بر این اساس ترتیب و جایگاه ۱۴ تیم حاضر به شرح 

زیر است:
فولاد سیرجان ایرانیان، شهرداری ارومیه، سپاهان، هراز 
شهرداری  یزد،  شهداب  ورامین،  شهرداری  سایپا،  آمل، 
مس  گرگان،  پاس  پیکان،  رامسر،  هورسان  گنبد، 

رفسنجان، راه یاب ملل مریوان، آذرباتری ارومیه.
فدراسیون  و  نیست  مشخص  هنوز  مسابقات  برنامه 

والیبال قرار است آن را اعلام کند.

بدون مشخص شدن برنامه مسابقات؛

قرعه کشی لیگ برتر والیبال برگزار شد

سوژه


